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Анализируется повесть коми-пермяцкого писателя В. В. Климова «Богатырская палица». 

Предметом исследования является генетическая связь данного произведения с пасторальной тради-

цией. Рассматриваются образы пастуха и подпаска, восходящие к типу «естественного» человека. 

Исследовательское внимание сосредоточивается на топике, отсылающей к античной и просветитель-

ской пасторали (Лонг, Д. Дефо). Изучается роль характерных для пасторали оппозиций (город – де-

ревня, цивилизация – культура). Подчеркивается, что пасторально-идиллический контекст открывает 

новые смысловые грани мотива кладоискательства, имеющего сюжетообразующий характер. 
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The article analyses the novel “Bogatyr’s cudgel” by V. V. Klimov. The subject of the research is the 

genetic relation of the text to the pastoral tradition. The images of the shepherd and shepherdboy based on 

the concept of “natural man” are regarded. Special attention is paid to the topic which dates back to the pas-

toral of Ancient times and Enlightenment (Longus, D. Defoe). The role of typical of the pastoral oppositions 

(city – village, civilization – culture) is analysed. The author emphasizes that the pastoral-idyllic context re-

veals new aspects of the treasure hunting motive, which plays the plot-building role. 
Key words: V. V. Klimov; “Bogatyr’s cudgel”; genre; shepherd’s novel; “natural man”; pastoral 

ideal. 

 


